

4. Obrtnici i slobodna zanimanja - osnovice za 2017. i 2018.

Osnova		Koef.	2017.			2018.			Rok plaćanja
			Prosječna plaća (p.p.) = 7.739,00			Prosječna plaća (p.p.) = 8.020,00			
			Osnovica p.p. x koef.	Stope	Iznos u kn	Osnovica p.p. x koef.	Stope	Iznos u kn	
Samostalna djel. obrta: obveznici poreza na doh. Ostale sam. djel. (slob. zanimanja: med. sestra, zubotehničar, fizioterapeut, filmski radnik, novinar, predstavnik obiteljskog doma		0,65	5.030,35	ukupno 37,2% 20% (15+5) + 15% + 0,5% + 1,7%	1.871,29	5.213,00	ukupno 37,2% 20% (15+5) + 15% + 0,5% + 1,7%	1.939,24	do 15. u mjesecu za prethodni
Obrtnici i slobodna zanimanja obveznici poreza na dobit - poduzetnička plaća	a)	1,1	8.512,90	ukupno 37,2% iz: 20% (15+5) na: 15%+ 0,5% + 1,7%	3.166,80	8.822,00	ukupno 37,2% iz: 20% (15+5) na: 15%+ 0,5% + 1,7%	3.281,78	pri isplati plaće
Trgovac pojedinac a) isplaćuje se plaća b) ne isplaćuje se plaća	b)			ukupno 37,2% 20% (15+5) + 15% + 0,5% + 1,7%			ukupno 37,2% 20% (15+5) + 15% + 0,5% + 1,7%		do 15. u mjesecu za prethodni
Slobodna zanimanja		1,1	8.512,90	ukupno 37,2% 20% (15+5) + 15% + 0,5% + 1,7%	3.166,80	8.822,00	ukupno 37,2% 20% (15+5) + 15% + 0,5% + 1,7%	3.281,78	do 15. u mjesecu za prethodni
Paušalisti		0,4	3.095,60	ukupno 37,2% 20% (15+5) + 15% + 0,5% + 1,7%	1.151,56	3.208,00	ukupno 37,2% 20% (15+5) + 15% + 0,5% + 1,7%	1.193,38	do 15. u mjesecu za prethodni
Druga djelatnost obveznici poreza na dohodak i obveznici poreza na dobit		7.739,00 x 0,65 x 12	najviše do 60.364,20	ukupno 17,5% 10% (7,5+2,5) + 7,5%	10.563,74	8.020,00 x 0,65 x 12 najviše do 62.556,00	ukupno 17,5% 10% (7,5+2,5) + 7,5%	10.947,30	*
Samostalni umjetnici na teret državnog proračuna		0,8	6.191,20	ukupno 37,2% 20% (15+5) + 15% + 1,7%	2.303,13	6.416,00	ukupno 37,2% 20% (15+5) + 15% + 1,7%	2.386,75	do 30 dana u mjesecu za prethodni mjesec

* S danom podnošenja DOH obrasca ili PD obrasca, a paušalisti u roku 15 dana od dostave rješenja

Napomena: Pregled uplatnih računa za uplate doprinosa za samostalne djelatnosti nalazi se u Pregledu uplatnih računa.

5. Zdravstveno i mirovinsko osiguranje

Mirovinsko osiguranje - elementi za izračun mirovine

Opis	Visina	Primjena od	Propis
Aktualna vrijednost mirovine	63,88	1. siječnja 2018.	Odluka o aktualnoj vrijednosti mirovine od 1. siječnja 2018. (Nar. nov., br. 25/18)
Najniža mirovina	61,94	1. siječnja 2018.	Odluka o najnižoj mirovini za jednu godinu mirovinskog staža od 1. siječnja 2018. (Nar. nov., br. 25/18)
Mirovina hrvatskih branitelja	Najniža 2.558,25	1. siječnja 2017.	Odluka o visini najniže mirovine hrvatskom branitelju iz Domovinskog rata za godinu 2018. (Nar. nov., br. 25/18)

Uvjeti za mirovinu u 2018.

Uvjeti propisani čl. 33. (starosna) i čl. 34. (prijevremena) Zakona o mirovinskom osiguranju i čl. 180. (starosna) i čl. 182. (prijevremena) Zakona o mirovinskom osiguranju (Nar. nov., br. 157/13, 33/15, 93/15 - Uredba i 120/16)

Opis	Prijevremena mirovina		Starosna mirovina	
	Godine života	Mirovinski staž	Godine života	Mirovinski staž
Žene	57 godina (čl. 182. ZOMO-a)	32 godine	62 godine (čl. 180. ZOMO-a)	15 godina
Muškarci	60 godina (čl. 34. ZOMO-a)	35 godina	65 godina (čl. 33. ZOMO-a)	

Napomena: Od 1. siječnja 2010. vrijednosni bodovi računaju se prema plaćama iz cijelog radnog vijeka.